
 
 

KAUNO RAJONO SAVIVALDYBĖ 
 

PAVADINIMŲ SUMANYMO IR ATMINIMO ĮAMŽINIMO KAUNO RAJONE 

KOMISIJOS POSĖDŽIO PROTOKOLAS 
 

2024-02-12 PAD Nr. 2 

Kaunas 

 

Posėdis įvyko 2024-02-12, 12:00 val. 

Posėdžio trukmė 14 min.  
 

Posėdžio pirmininkė Rasa Kazakevičienė, Savivaldybės tarybos narė 

Posėdžio sekretorius Žilvinas Rinkšelis, Savivaldybės administracijos 

Urbanistikos  skyriaus vyr. specialistas 

Dalyvavo: Dovilė Mikuckienė, Savivaldybės tarybos narė 

 Algirdas Navickas, Savivaldybės tarybos narys 

 Asta Ulinskaitė, Savivaldybės tarybos narė 

 Kęstutis Markevičius, Savivaldybės tarybos narys 

Rūta Černiauskienė, l. e. p. Savivaldybės 

administracijos direktoriaus pavaduotoja 

 

 

DARBOTVARKĖ: 

1. Dėl gatvėvardžių suteikimo Domeikavos, Ringaudų, Vilkijos apyl. ir Zapyškio 

seniūnijose.  

2. Dėl asociacijos Narsiečių bendruomenė kreipimosi: „Prašymas dėl laisvės kovotojų 

Jadvygos ir Vinco Sutkų muziejaus“. 

 

SVARSTYTA:  

1. Atsižvelgdama į seniūnijų, VĮ Registrų centro Adresų registro departamento raštus ir 

bendruomenių pritarimą, Kauno rajono savivaldybės tarybos 2023 m. birželio 29 d.  Nr. TS-

309 „Dėl pavadinimų sumanymo ir atminimo įamžinimo Kauno rajone komisijos sudarymo“ 

sudaryta komisija posėdyje svarstė: 

 

1. Domeikavos sen.: 

1.1. Kumpių k. – Perspektyvos g., 

1.2. Ražių k. – Lokių g., 

1.3. Smiltynų I k.: 



1.3.1. Drugių g., 

1.3.2. Sapiegų g. 

1.4. Šakių k. – Perspektyvos g., 

1.5. Žemaitkiemio k. – Perspektyvos g.  

1.2.1. Gerovės g., 

1.2.2. Sėkmės g. 

2. Ringaudų sen.: 

2.1. Pyplių k.:  

2.1.1. Kėkštų g., 

2.1.2. Pempių g. 

2.2. Virbališkių k. – Pempių g. 

3. Vilkijos apyl. sen.: 

3.1. Buivydų k. – Butvilonių g., 

3.2. Purviškių k. – Butvilonių g., 

3.3. Skrebenų k. – Liepų g.   

4. Zapyškio sen.:  

4.1. Dievogalos k. – Ramybės g., 

4.2. Šiulių k. – Taikos g.  

 

Svarstomų gatvių sąraše buvo vienas asmenvardis – Sapiegų gatvė. Komisijos narys 

Kęstutis Markevičius iškėlė du klausimus: kokiu pagrindu pasirinktas Sapiegų gatvės 

pavadinimas ir ar nepadaryta klaida Vilkijos apylinkių seniūnijos gatvėvardžiuose, kuriuose 

figūruoja Butvilionių gatvė, nors seniūnijoje yra Butvilonių kaimas ir piliakalnis. Prašyta 

patikslinti aplinkybes abiejų klausimų atveju.  

Komisijos sekretorius Žilvinas Rinkšelis atsakė, kad Sapiegų gatvės atveju toks buvo 

gyventojų pasirinkimas, tačiau jokių tiesioginių sąsajų tarp šios kilmingos giminės ir vietovės 

nėra. Vienintelis turėtas paaiškinimas – netoliese yra vystomas naujas gyvenamasis kvartalas, 

kurio gatvės pavadintos kunigaikščių vardais. Butvilionių gatvės atveju padaryta klaida 

komisijai atsiųstame darbotvarkės dokumente. Komisijai teiktuose prašymuose gatvės 

pavadinimas sutampa su seniūnijoje esančio kaimo ir piliakalnio pavadinimais.  

Komisija pateiktiems gatvėvardžiams pritarė.  

 

2. Dėl asociacijos Narsiečių bendruomenė kreipimosi komisija posėdyje sprendimo 

nepriėmė. Komisijos pirmininkė Rasa Kazakevičienė siūlė neskubėti ir viską geriau 



išsianalizuoti. Pirmininkė taip pat pasiūlė komisijai nuvykti gyvai apžiūrėti muziejų bei sodybą, 

o dėl papildomos informacijos apie laisvės kovotojus pasikreipti į Lietuvos gyventojų genocido 

ir rezistencijos tyrimo centrą.  

Komisijos nariai Kęstutis Markevičius ir Algirdas Navickas pasiūlė klausimą atidėti, 

šiame posėdyje sprendimo nepriimant. Komisijos narė Rūta Černiauskienė pritarė komisijos  

apsilankymui. Taip pat patikslino, kad atminimo įamžinimo klausimas buvo svarstytas dar 2022 

metais. Ji taip pat paabejojo, ar tinkama objektą vadinti muziejumi, nes jis oficialaus muziejaus 

statuso neturi. Jei galvojama apie didesnio įamžinimo klausimą ir papildomų veiksmų iš 

savivaldybės pusės atlikimą, reikia geriau susipažinti su aplinkybėmis ir apsilankyti objekte 

gyvai. 

Komisijos narys Algirdas Navickas susitikimo metu dar kartą paabejojo ar pateikti 

klausimai atitinka komisijos veiklos kryptį. Komisijos narys Kęstutis Markevičius pritarė 

Algirdui ir papildė, kad klausimas liečia privačią iniciatyvą. Jam kilo klausimas, kodėl prašoma 

prisidėjimo prie įamžinimo, kuris iki šiol vykdytas privačia iniciatyva. 

Komisijos sekretorius Žilvinas Rinkšelis papildė, kad lankytinų vietų kelio ženklai 

statomi tais atvejais, kai objektas atitinka šiuos, arba vieną iš kriterijų: tai yra kultūros paveldo 

objektas arba lankytina vieta, patvirtinta Kauno rajono savivaldybės tarybos lankytinų vietų 

sąraše.  

Posėdžio metu nariai apsitarė dėl galimos vizito datos. Nutarta sodybos šeimininkams ir 

asociacijos atstovams pasiūlyti susitikti kovo 5 d. 14 val. Taip pat į susitikimą pakviesti Kauno 

rajono turizmo ir verslo informacijos centro vadovę, bei Garliavos seniūnę.  

 

 

Posėdžio pirmininkė                                                        Rasa Kazakevičienė 

 

Posėdžio sekretorius                  Žilvinas Rinkšelis 

 

 


